

# 石油实验地质

第34卷第2期 2012年3月

## 目次

### 盆地·油藏

- 页岩气“甜点”评价与预测——以四川盆地建南地区侏罗系为例 ..... 周德华,焦方正(109)
- 四川盆地及其周缘上奥陶统一下志留统页岩气成藏体系研究 ..... 聂海宽,包书景,高波等(115)
- 塔中顺托果勒区块走滑断裂特征及控油作用 ..... 马庆佑,沙旭光,李玉兰等(120)
- 塔里木盆地巴楚隆起泥盆系东河砂岩成岩作用研究 ..... 李建交,曹自成,岳勇(125)
- 准西车排子地区复杂地质体油气输导体系研究 ..... 刘传虎,王学忠(129)
- 柴达木盆地北缘马北地区碳酸盐胶结物特征及意义 ..... 孙国强,马进业,王海峰等(134)
- 渤海湾盆地潜山油气藏勘探潜力与方向 ..... 李欣,闫伟鹏,崔周旗等(140)
- 两种不同沉积环境下火山岩储层成岩作用研究 ..... 王盛鹏,林潼,孙平等(145)
- 雪峰山西侧地区寒武系娄山关组碳酸盐岩储层特征研究 ..... 李旭兵,刘安,曾雄伟等(153)
- 中国南方五省区陆相中小盆地石油地质特征分析 ..... 徐政语,姚根顺,张喜满等(158)

### 油气地球化学

- 黔东南麻江—凯里地区烃源岩的有机岩石学特征 ..... 王娟,李贤庆,王广利等(167)
- 鄂尔多斯盆地南部中生界烃源岩特征及油源对比 ..... 张云霞,陈纯芳,宋艳波等(173)
- 海底沉积物中热解成因天然气水合物的形成与分布 ..... 林晓英,曾斌辉(178)
- 西湖凹陷煤系烃源岩显微组分组成特征及地质意义 ..... 钱门辉,侯读杰,蒋启贵等(182)
- TSR模拟实验研究与地质实际的异同及可能原因分析 ..... 罗厚勇,王万春,刘文汇(186)

### 方法·技术

- 碳酸盐岩缝洞型油藏三维建模方法技术研究——以塔河奥陶系缝洞型油藏为例 ..... 鲁新便,赵敏,胡向阳等(193)
- 油气田水中氢氧同位素分析新技术及应用 ..... 陶成,刘文汇,杨华敏等(199)
- 红岗油田高台子油藏储层大孔道定量描述 ..... 牛世忠,胡望水,熊平等(202)
- 基于米兰科维奇周期的沉积速率计算新方法——以东营凹陷牛38井沙三中为例 ..... 徐伟,解习农(207)
- 泥质烃源岩中粘土矿物结合有机质热演化的红外发射光谱研究 ..... 卢龙飞,蔡进功,刘文汇等(215)

### 综合信息

- 应规范使用“喜马拉雅运动”等地质术语 ..... (封二)
- 《石油实验地质》征稿简则 ..... (封三)

# PETROLEUM GEOLOGY & EXPERIMENT

Vol. 34, No. 2 Mar. , 2012

## CONTENTS

- Evaluation and prediction of shale gas sweet spots: a case study in Jurassic of Jiannan area, Sichuan Basin ..... Zhou Dehua, Jiao Fangzheng(109)
- Accumulation system for shale gas from Upper Ordovician to Lower Silurian in Sichuan Basin and surrounding areas ..... Nie Haikuan, Bao Shujing, Gao Bo, et al. (115)
- Characteristics of strike-slip fault and its controlling on oil in Shuntuoguole region, middle Tarim Basin ..... Ma Qingyou, Sha Xuguang, Li Yulan, et al. (120)
- Diagenesis of Devonian Donghetang sandstones in Bachu Uplift, Tarim Basin ..... Li Jianjiao, Cao Zicheng, Yue Yong(125)
- Hydrocarbon migration system in complex geological bodies at Chepaizi area, western Junggar Basin ..... Liu Chuanhu, Wang Xuezhong(129)
- Characteristics and significances of carbonate cements in northern Mahai region, northern margin of Qaidam Basin ..... Sun Guoqiang, Ma Jinye, Wang Haifeng, et al. (134)
- Prospecting potential and targets of buried-hill oil and gas reservoirs in Bohai Bay Basin ..... Li Xin, Yan Weipeng, Cui Zhouqi, et al. (140)
- Influences of diagenetic effects on volcanic rock reservoirs under two different sedimentary environments ..... Wang Shengpeng, Lin Tong, Sun Ping, et al. (145)
- Characteristics of carbonate reservoirs of Cambrian Loushanguan Formation to the west of Xuefeng Mountain ..... Li Xubing, Liu An, Zeng Xiongwei, et al. (153)
- Petroleum geologic characteristics of medium-small continental basins in five provinces in South China ..... Xu Zhengyu, Yao Genshun, Zhang Ximan, et al. (158)
- Organic petrologic characteristics of hydrocarbon source rocks in Majiang-Kaili area, southeastern Guizhou ..... Wang Juan, Li Xianqing, Wang Guangli, et al. (167)
- Features of Mesozoic source rocks and oil-source correlation in southern Ordos Basin ..... Zhang Yunxia, Chen Chunfang, Song Yanbo, et al. (173)
- Generation and distribution of thermogenic natural gas hydrates in submarine sediments ..... Lin Xiaoying, Zeng Jianhui(178)
- Features and geologic significance of maceral composition of coal-bearing source rocks in Xihu Sag ..... Qian Menhui, Hou Dujie, Jiang Qigui, et al. (182)
- Similarities and differences between simulation experiments on TSR and geological observations and possible causes ..... Luo Houyong, Wang Wanchun1, Liu Wenhui(186)
- Studies of 3D reservoir modeling: taking Ordovician carbonate fractured-vuggy reservoirs in Tahe Oil Field as an example ..... Lu Xinbian, Zhao Min, Hu Xiangyang, et al. (193)
- A new method for analysis of  $\delta^{18}\text{O}$  and  $\delta\text{D}$  in oil-and-gas field water and its application ..... Tao Cheng, Liu Wenhui, Yang Huamin, et al. (199)
- Quantitative description of high-capacity channels in Gaotaizi Reservoir of Honggang Oil Field ..... Liu Shizhong, Hu Wangshui, Xiong Ping, et al. (202)
- A new method to calculate sedimentary rates based on Milankovitch Cycles: a case study on middle section of 3rd member of Shahejie Formation in well Niu38, Dongying Sag, Bohai Bay Basin ..... Xu Wei, Xie Xinong(207)
- Infra-red emission spectroscopy study of thermal evolution of organic matter bound by clay minerals in muddy hydrocarbon source rocks ..... Lu Longfei, Cai Jingong, Liu Wenhui, et al. (215)